
Beszámoló a Bátaszéki Települési Értéktár Bizottság 2023. évi működéséről 
 

Megalakulása óta bizottságunk immár tizedszer számol be a képviselő-testületnek az adott évben 

végzett munkájáról. 

Az idei „Vár a megye” – Tolna Megyei Értékek Napja programot egy hónappal korábban, május 

19-én, Simontornyán rendezték meg, melyen a tavalyi csapat képviseltette magát kiegészülve 

városunk idei évfordulós eseményeinek képviselőivel. Bátaszék standja is ezeket jelenítette meg: 

a 150 éves Bátaszék-Dombóvár vasútvonalat, a 140 éves Önkéntes Tűzoltó Egyesületet, valamint 

a 120 éves Nagyboldogasszony Római Katolikus Plébániatemplomot a róluk fellelhető tárgyakkal. 

A település életfáját is kiállította bizottságunk, ami Mórocz Zoltánné könyvtáros keze munkáját 

dicséri, és ami nagy sikert aratott a standot látogatók körében is. 

A bátaszéki asztal az Apátsági Romkertet is több kiadvánnyal és — az 1994-ben megkezdett és 

2000 nyarán befejeződött — ásatásokból fellelt tárgyakkal jelenítette meg. A romkert a kialakítása 

óta a városközpont kiemelkedő fontosságú látványossága lett. 

Városunk számára a program legmeghatározóbb része a kiemelt vármegyei értékdíjak átadása, a 

tolnaikumok ünnepélyes bejelentése volt. Tolnaikum díszoklevelet kapott a Bátaszéki Apátsági 

Romkert, amelyet Felföldi László megyéspüspök, dr. Nyúl Viktor plébános és dr. Bozsolik Róbert 

polgármester vett át.  

Bátaszék polgármestere Csiki János amatőr festőművész templomunkat ábrázoló festményével 

köszönte meg az elismerést Fehérvári Tamásnak, a Tolna Vármegyei Önkormányzat Közgyűlési 

elnökének, bízva abban, hogy hamarosan a Nagyboldogasszony Római Katolikus 

Plébániatemplomot is a kiemelt vármegyei értékek között tartják majd számon. 

Ha a tavalyi év szenzációja a dolinai harang megtalálása volt, akkor az idei évé mindenképpen a 

dömörkapui erdei temető „felfedezése”és Bertók Dezső hagyatékának összegyűjtése volt. 

Köszönet mindenkinek, akik felhívták az értéktár bizottság figyelmét ezekre az értékekre, melyeket 

bizottságunk egyhangúlag elfogadott. 

A beszámoló tervezetét bizottságunk november 7-i ülésén megtárgyalta és az alábbiakkal 

egészítette ki: 

Továbbra is javasoljuk, hogy a bátaszéki értékeket bemutató kiállítás valamilyen módon kerüljön 

vissza a helyére, miután Nagy László katonai relikviákat bemutató gyűjteményének elvitele miatt 

egy kiállító terem felszabadult. 

Bizottságunk illetve a bátaszéki delegáció tagjai eddig megkülönböztető jelzés nélkül jelentek meg 

a vármegyei rendezvényeken. Javasoljuk, hogy a jövőben egyen kendővel vagy sállal jelenhessünk 

meg ezeken a rendezvényeken. 

 

Kérem a tisztelt képviselő-testületet, hogy vitassa meg és fogadja el beszámolómat! 

 

Bátaszék, 2023. november 13. 

 

Rudolf László 

elnök 


